
 

  Side 1 af 3 
 

 

Referat Studienævn  
 
 
Deltagere 
Alexandra Holsting, Uwe Kjær Nissen, Moritz Schramm, Claudio Cifuentes-Aldunate, Christoffer 
Kiilerich Jakobsen, Camilla Lykke Foss (deltog fra 14.30), Maja Fichman (studiementor) Anna Katrine 
Aarup (studiementor), studiesekretær Mette Ranmar, og studienævnssekretær Isa Egholm Christensen 
(referent). 
 
Afbud 
Natasha Sterup, Fenja Marieke Dziedek, studiesekretær Louise V. Andersen, 
 
1. Godkendelse af dagsorden  
Godkendt. 
 
2. Merit- og dispensationsansøgninger 
Fortroligt referat. 
 
3.  Sager til behandling kvalitetspolitikken 
a) Studiestart på kandidatuddannelserne i 2. semester (årshjul) 

Der skal ansættes en tutor på Tysk, der står for studiestarten, og dette følger studieleder op på. Planen 
er at lave studiestart, når de studerende kommer fra sidefaget. Tutoren og studieleder udarbejder 
programmet for studiestarten. Spansk vælger ikke at have en studiestart. Det blev forslået at holde et 
arrangement om projektorienteret forløb. 
 

b) Indkaldelse af evalueringsstrategi 
Studienævnsformanden fremlagde udkastet til evalueringsstrategien, og bad særligt studienævnet om 
input til, hvordan der skal meldes tilbage til de studerende. Studienævnet drøftede muligheden for at 
afholde en fagdag, hvor evalueringerne også kan gennemgås. Herudover gennemgås de af 
underviseren i den sidste undervisningsgang, og studienævnet understregede, at underviserne med 
eftertryk skal opfordre de studerende til at udfylde evalueringerne. Evalueringsstrategien blev 
godkendt. 

 
4.  Sager til behandling studieordninger 
a) Formulering vedr. projektorienteret forløb i Tyskstudieordningen 

Studienævnet vedtog at ændre beskrivelsen, så den bliver tilsvarende med, at projektorienteret forløb 
nu ligger på 2. semester og ikke 3. semester. 

 
5. Sager til behandling eksamen 
a) Afholdelse af eksamener ved vintereksamen 2020/2021 (bilag) 

Studienævnet vedtog, at der ansøges om fysisk eksamen i Fonetik på Spansk, da der udover 
lydoptagelser vha. computer også skal bruges en tavle til at transskribere tekst i fonetisk skrift. Det er 
i forvejen også et fag, der undervises fysisk, hvorfor de studerende ikke udsættes mere for smitte til 
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eksamen. Studienævnet besluttede i forlængelse af dette at bakke op om evt. fagligt begrundede 
ansøgninger til fysiske eksaminer, der måtte komme fra Tysk. 

 
 
6. Sager til behandling undervisning 
a) Godkendelse af valgfag F21 

Valgfagene på Tysk blev godkendt, men studieleder vil følge op på, at der ikke bliver for stort overlap 
mellem Det sproglige valgfag og Det tværfaglige valgfag, da begge kurser forefindes på 4. semester 
BA Tysk. 

  
7.  Andre sager til behandling  
a) Skal der være BA-projekts- og Specialeaktiviteter i foråret? (årshjul) 

Studienævnet vurderede, at hvis der er tilstrækkeligt med studerende, som skal skrive speciale i 
efteråret, så skal der afholdes specialeaktiviteter i F21, udover den almindelige vejledning. 
Studieleder (Tysk) vil gå videre med den konkrete udformning af nogle BA-aktiviteter.  
 

b) Høring af anbefalinger om medbestemmelse og medinddragelse 
Studienævnet drøftede anbefalingerne for medbestemmelse og medinddragelse og hæftede sig særligt 
ved punkt 10. Studienævnet havde svært ved at se nødvendigheden af at pege på behovet ”for 
anerkendelse af ledelsesretten og et fælles ansvar for at understøtte beslutninger”. Ledelsesretten er, 
som vi ser det, en del af universitetslovgivningen og dermed den selvfølgelige ramme omkring 
medarbejdernes ansættelsesvilkår på universitetet. Ledelsesretten bliver desuden fremhævet tidligere 
i dokumentet. Studienævnet var derimod meget positivt overfor tiltag, der kan understøtte en god 
samarbejdskultur og engagement hos de studerende og ansatte. Studienævnet vil derfor foreslå, at man 
i stedet for at referere til den overordnede juridiske ramme for ledelsesretten udarbejder konkrete 
forslag til, hvordan engagementet kan styrkes. Studienævnet vil i den sammenhæng også pege på, at 
reel indflydelse på ledelsens beslutninger muligvis kan være en faktor, der vil styrke engagementet 
hos de studerende og ansatte. Endvidere synes studienævnet, at det er vigtigt, at alle partere bliver 
hørt i beslutningsprocesserne, og at der er transparens omkring, hvem der har ansvar for 
beslutningerne. 

 
 
8. Meddelelser 
a) Studienævnsformand 

i) Møde i Aftagerpanelet for Tysk 
Der blev afholdt møde den 19. oktober, hvor det blev aftalt, at panelet vil mødes til en arbejdsdag for 
bl.a. at arbejde konkret med en bedre kommunikationsstrategi og en alumnedag. 
 

b) Studieleder v. Spansk 
i) Møde i Aftagerpanelet for Spansk 
Mødet skulle have været afholdt den 6. november, men blev aflyst, da der ikke var nogle punkter til 
dagsordenen.  
 
ii) Specialeinfomøde 
Maja og Uwe har afholdt et møde for KA-studerende, hvor der desværre kun kom 2 ud af 10 
studerende. 
 

c) De studerende 
Intet. 
 

d) Studienævnssekretæren 
i) Studietidsmatricen 
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Matricen er gennemgået og videresendt til Uddannelsesjura & Registratur, der udsender varsler til de 
pågældende studerende. 
 
ii) Forskningsbasering 
Studienævnssekretæren orienterede om, at det fremgår tydeligt i alle studieordninger, hvordan 
studerende har mulighed for at komme i kontakt med forskere, og ligeledes på hvilke måder de 
studerende kan indgå i forskningslignende aktiviteter. 
 
iii) Undervisningsaktivitet 
Undervisningsgarantien er næsten sikret på alle studienævnets uddannelser, og oversigt for timetal i 
ODIN er gennemgået. På kandidatuddannelser for Tysk afhænger timerne på visse semestre af, hvilke 
karriereprofilsfag de studerende vælger, men også af, at der p.t. kun er 2 timer ugentligt på det 
litterært-kulturhistoriske valgfag. Fakultetet informerer instituttet om dette, der herefter vil tage 
stilling til en evt. ændring af timetallet, da det udløser et gult nøgletal på nuværende tidspunkt. 
 
iv) Resultater fra uniTEST 2020 
Studienævnet blev orienteret om tallene. 
 

e) Andre 
Intet. 
   

 
9. Eventuelt 
Studienævnet efterlyste feedback på forløbene med Akademisk skriftlighed og Feedback, der er 
understøttet af fakultetets puljer. Det vil blive taget op på næste møde. 
 
Mødet sluttede kl. 16.03 
 
                     Moritz Schramm                                                       Isa Egholm Christensen    
                     Studienævnsformand                        //                      Studienævnssekretær                                                                                                                          
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